
PROToKoL Nl xvv2015

z sesii Rady Gminy Rybno odbytel w dJliu 18 gudnia 2015 r'
w sali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Ardrzeia Komackiego - Przewodnicz4cego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:00, zakoficzono o godz 17:50

Stan osobowy Rady - 15 Radryctu

W obradach bierze udzial 14 Radnych

Nieobecni Radni: Pan Czeslaw Mederskr

- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do Protokolu.

Radny - Pan Dariusz Karbowski przybyl na obrady z op6znieniem-w trakcie sprawozdania

miedzysesyjnego Wojta

Spoza Rad) Gminy w sesii uczestniczyfi:

1.Pan Tomasz Wegrzynowski - Wojt Gminy
z.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy
3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy
4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny
s.Pan Badomiej Lewalski - Radny WarmirlskcMazurskiej Izby Rolrdczei

6.Pani Magdalena Anczykowska oraz Pan Bogdan Koparlski -Radni Rady Powiatu
Dzialdowskiego
T.Soltysi - lista obecnoki stanowi zalacznik do protokolu,
S.Mieszkarlcy

Ad,1 i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomo.nosci obrad.

Obrady XVI sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 Pa]t Andrzej Koftacki

Przewodnicz4cy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwierd,ztl, Le po

sprawdzeniu listy obecnosci, na sali znajduje sig 13 Radni, co stanowi kworum do

podejmowania prawomocnych uchwal. PoinJormowal, 2e nieobecny na sesji jest Radny -
Pan Czeslaw Mederski oraz Radly Pan Dariusz Karbowski.

Ad.3. Ustalenie porz4dku obrad.

Przewodniczqcy Rady przedstawil porzEdek dzienny obrad.

Pos4dek obiad

l.Otwarcie sesii.

2.Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

3,Ustalenie porzedku obrad.

4.Prryigcie protokolu z XV seeii Rady.

5, Sptawozdanie miedzysesine W6ita Gminy Rybno.



6. Podigcie uchwaly w sprawie Wieloletniei Prognozy Finansowei Gminy Rybno na lata

2U6-2022 tok,

7. Uchwalenie bud2etu Gminy Rybno na 2016 rok :

1) przedstawienie przez Wdjta Gminy projektu budietu wraz z jego uzasadnieniem,

2) przedstawienie przez w6ita Gminy opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o

projekcie uchwaly budzetowej,

3) wyst4pienie Przewodnicz4cego Komisji BudZetu i Finans6w - Przedstawienie oPinii

Komisji Budzetu i Finans6w Rady Gminy Rybno w sprawie projektu bual2etu na 2016 rok,

4) dyskusj4

5) podjgcie uchwaly w sprawie uchwalenia budzetu Gminy Rybno na 2016 rok

8. Podjecie uchwal w nastepui4cych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2015-2020,

2) zmian w budzecie Gminy Rybno na 2015 rok,

3) znriany Lokalnego Proglamu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mlodzieiy

Gminy Rybno,

4) zmiany uchwaly w sprawie przigcia regulaminu okre6laj4cego szczeg6lowe warunki

udzielania s$pendium naukowego W6ita Gminy Rybno za w)'niki w nauce, fomy i zakres

tej pomocy oraz tryb postgpowania,

s)Gminnego Programu Profi.laktyki i Rozwi4zywania Problem6w Alkoholowych,

6)przyjecia sprawozdaria z rcallzagi programu usuwania wyrobow zawieraj4cych azbest z

terenu Gminy Rybno,

\ zatwierdzenia plan6w pracy komisji stalych Rady Gminy Rybno na 2016 rok,

8) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizinej Rady Gminy Rybno na 2016 rok.

g.Wolne wnioski i zap''tania.

l0.Zamtniecie obrad.

Kieruj4c nastepnie zapytanie o propozycje zmiany porz4dku obrad.

Wnioski o zmiane porzqdku obrad sesji wnie6li: nie wniesiono.

Nastepnie Pan Andrzej Komacki - Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowarrie Porz4dek
obrad
Rada Grniny w glosowaniu jawntm na uslawowy sklad Rady 15 Radny.h w obecno6ci 13

Radnych glosami:

- ,,Ptzeciw' - 0

- .,wstrz''rnuiqcych eie" - 0

przyjgla porz4dek obrad XVI sesli Rady Gminy.



Ad.4. Prziecie protokolu z XV sesii Rady Gminy.

Przewodniczqcy Rady zwr6cil si9 do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z XV sesji

Rady Gminy.

Uwag do protokolu nie wniesiono. Pan Andrzej Kolnacki - Przewodnicz4cy Rady poddal

pod glosowanie prctok6l z XV sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13

Radnych, glosami:
- \2 -,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 1 - ,,wshzymuj4cych sie"
protok6l z XV sesji przyjgla.

Ad.5. Sprawozdanie miedzysesyine W6jta Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki zw!6cil sie do W6jta Gminy o przedstawienie

Radzie splawozdania z dzialalnosci miedzysesyjnej.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrz)'nowski przedstawil Radzie sprawozdanie miedzysesyjne

z dzialalnosci za okre6 od lT listopada 2015 r. do dnia 18 grudnia 2015 r.

Sprawozdanie stanowi zal4cznik do niniejszego protokolu.

Pltania do sprawozdania wniesli:

Radny - Pan Piotra Kamifski: ,,Panie Wdjcis je2eli chodzi o Rumian to dobrze byloby

wskazad sponsora. To Pan liberacki sponsoruie te zapasy. Przykro, ie na ur(rzystosci,

kt6rych organizatorem jest Gmina nie zaproszono Radnych.rl

Wojt - Tomasz Wggrzynowski: ,zapasy w miejscowosci Rumian rzeczywiscie sponsoruje

Pan Miroslaw Libelacki ale r6wnieZ Pan Jan Rozentalski.

JeZeli chodzi o uroczystosci/ to m6wi Pan chyba o odslonieciu tablicy ks.Groszkowskiego.

Zaproszenj.a ohzymali tylko duchowni, poza tym kazdy wiedzial o tej uroczystosci, kazdy

r\6gl czte sie zaproszony. Pan tei wiedzial.rl

Radny - Pan Marian Granica: ,,wspomnial Pan o cenie wody. Od stycznia zaklad komunalny

przeksztalci sie w sp6lkg, czy planowane s4 jakie6 zmiany organizatorskie?"

W6jt - Pan Tornasz Wggrz;'nowski: ,, koncepcje dzralanla zakladli juz przedstawialem.

Zaklad GosPodarki Komunalnej dziala efek$.nmie, wykonuje mie&y innymi tanie

przyl4cza wody, rozbudowuje sieci. Chcialem pokazat koszLy wydobycia 1m3 wody przy

ofakturowaniu, kt6re widzieli6cie. Jest mo2liwosd obniienia ceny wody pod warunkiem, Ze

uszczelnimy system zwiqzany z ofakturowaniem wody."



Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski: ,, m6wil Pan, Ze woda jest zalladana

sukcesl'r,r'nie na ulicy Lubawskiej."

w6jt - Pan Tomasz Wggz;'nowski: ,,jestesmy w trakcie rozm6w, Prowadzi to Pafr

Swiniarski. Generalnie robimy te wodg, tylko wymaga to pewnych Procedur. Mamy na to

przygotowane pieni4dze. To nie tylko ulica Lubawska, jest szereg miejsc gdzie nie ma

wody."

Radny - Pan Piotl Rydel: ,,Panie Wojcie, kiedy bedzie zniesiona oplata ryczaltowa za wodg?

fe2eli kto6 placi ryczaltem, to nie wiemy ile on placi. Miala by€ odpowiedz na Pismie ile

takich os6b placi ryczalt."

W6jt - Pan Tomasz Wegrz)'nowski: ,,nie wiem ile os6b jest w tej chwfi zryczaltowanych,

my519 ze nie wielu. Dyrektor Zakladu zaimowal sie zakladaniem liczrikow, tarn gdzie byly

ry.zalty.'
Radny - Pan Piot Rydel ,ma z aczerie bo je2eli Hartowiec placi za 30o/o, to 70% jest

nioefakturov/anych. Albo Pan sig myli co do os6b, kt6rzy korzysl^14 z ryczaltu albo woda

pobierana iest bez oplat."

W6it - Pan Tomasz W€grzynowski: ,,rl].yqle, 2e stopniowo to ofakturowanie bgdzie malalo.

To jest proces kt6ry dziala ewolucyjnie, a nie rewolucjnie."

Radny - Pan Pioh Rydel: ,,rozumiem, 2e ewolucyjnie, ale Zeby6my byli r6wno taktowani."

Wiecej pytari nie wniesiono.

Ad.6. Podiecie uchwaly w sprawie Wieloletniei Piognozy Finansowej Gminy Rybno na

l^t^ 2076-2022 tok.

Wyjasnierl w zakresie projektu uchwaly w sprawie Wieloletniq Prognozy Finansowej
Gminy Rybno na lata 207L2022rtdzrehlaSkarbnik Gminy-Pani Zdzislawa Kanicz.

Dochodv:

W 2076 roku zwiekszono wysoko6i dachodhv bieigch w porownirniu
do planowarego r,rykonania za roku 2015w zwiqzkt ze zwy2kq subwencji og6lnej w
por6wnaniu do planowanego wykonalia w roku 2015, w tym: wzrost czesci wy!6wrMwczej,
czeici r6wnowaiqcej i czeki oswiatowei, dochod6w
z tytulu udzialu we wplywach z podatku dochodowego od os6b fizycznych, dochod6w z
podatk6w i oplat. W por6wnarriu do 2015 roku zmniejszono wysokosd dochod6w z tytulu
dotacji i 6rodk6w przeznaczonych na cele bieiqce olaz wplnr6w z oplaty eksploatacyjnej.
Zmniejszono dochotly najatkoue w por6wnaniu do planowanego wykonania
za rok.u m1., z uwagi na brak wytycznych odno6nie realizaqi projekt6w
wsp6lfinansowanych z udzialem 6rodk6w w Unii Europeiskie.
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Wydatki:

w roku 2016 zmniqszono wysokost tuydatk6l0 bie,qcych w Por6wnaniu
do planowanego wykonania w roku 2015,

Pozycja ,,Wydatki zwi4zane z furkcjonowaniem organ6w jednostki samolzAdu

terytorialnego obejmuje rc2d2i.a175023 ,,l.Jrzgdy Gminl' ooz rozdzral75022,,Rady Gmin' .

Wydatki firj4tkoue zaplanowano w ramach przedsigwzigc wg zal4cznika
Nr 2 do projektu uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
i dolyczy zadania inwestycyjnego pn. Budowa dtogi gminnej Nr 185067N

w Koszelewach" .

Do chwili pojawienia sie moZliwo6ci skladania wniosk6w o Srodkj z Unii EuroPejskiej
pozostale inwestyqe planowane s4 w zakresie srodk6w \Mlasnych.

Ppedeiewzi?cia:
Zaplanowano wydatki na przedsiewziecia na lata 2016 og6lem w wysokosci
654 900 zl, w ly'l]. zadanr.al

- inwestycine w wysoko6ci 654 90O00 zl,
- bie24ce w wysokoSci Q00 zl.

Przychody
Planowana wysoko66 przychod6w w 2016 roku wynosi 1 504 700,00 zl, w tym:
- planowany kedyt w wysoko3ci 600 000,00 zl,
- inne zr6dla (wolne Srodki) w wysokosci 904 700,00 zlotych.

Rozchody
Planowana wysokosa rozchod6w w 2016 roku wynosi 1 104 700,00 zl, w tym:
- splata poiyczek z WFO6 w wysokoSci 329 700,00 zl,
- splata kredyt6w w wysokodci 775 000,00 zl.

Splatg dlugu zaplanowano na podstawie halmonogram6w splat zaciqgnietych kredyt6w
oraz planowanego do zaci4gniecia kedytu .

Wynik budietu
W''nik budZetu iest r6znicA pornigdzy dochodami a wydatkami i wynosi
G) 400 000,00 zlotych.

Finansowanie deficrtu i przeznaczenie nadwyi:ki.
Deficyt budietu w wysoko6ci 400 000,00 zl oraz planowane splaty rat kredyt6w
i, poiyczek w wysoko6ci 1104 700,00 zl zostan4 pokryte przychodami og6lem
w wysokoSci 1504 700,00 zl , w tyrrri z kredytu w wysoko6ci 600 000,00 zl oraz
z innych Zr6del (wolnych Srodk6w) w wysoko6 ci 904 700,00 zl.

Kwota dlugu, spos6b jego sfinansowania i relacia o kt6rei mowa w art. 243 ustar,ey o
f inansach publicznych.
Kwota wykazana jalo dlug na koniec 2016 roku jest wprikiem dzialania: dfug
z poplzedniego roku + zaci4gany dlug w 2016 roku - splata dlugu w 2016 roku. W pozycji
tej nie uwzglednia sie dlugu zwiEzk6w do kt6rych nale2y gmina.



Plarrowana kwota dhrgu na koniec 2016 roku wynosi 2 970 463,27 zl.

Nastepnie PEewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.
Glos w dyskusji zabrali: pytai nie wniesiono/
Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczltaniu Przez Wiceprzewodnicz4cego Rady

projektu uch\ raly, poddal go pod glosowame.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:
- 74 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wskz''mui4cych sif"
podjgla uchwalg Nr XVIiU1,A5 w sprawie Wieloletniej Piognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 201G2022 rok.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokotu.

7. Uchwalenie budzetu Gminy Rybno na 2016lok :

1) przedstawienie pzez W6jta Gminy projektu budietu wraz z jego uzasadnieniem

Przewodniczqcy Rady udzielil glosu Pani Zdzislawie Kanicz - Skarbnik Grniny

Bud2etu gminy na 2016 rok zaklada:
- wysoko6d planowanych dochod6w w kwocie 23 946 W,N zl,
- wysokoSf planowanych wydatk6w w kwcrcie A345 0o0,ffi zL

Planowany deficyt w wysokosci 400 000,00 zl zostanie pokryty przychodami
z kredytu w wysokosci 400 000,00 zl.

Planowana splata lat kredyt6w i poil/czek w wysokosci 1 104 700,00 zl zostanie pokryta
przychodami z:
1) kredytu w wysoko6ci 200 000,00 zl,
2) innych Zr6del (wolne Srodki) w wysoko6ci904700,00 zL

DOCHODY

Planowane dochody bud2etu gminy w)'nosz4 23 945 000,m zl, i obejmui4:
- dochodybiei4ce: 22 981000,00
. dochodywlasne 7124928,N
. dotacje celowe og6lem: 4 308171,00

na: zadaliawlasne 380 098,00
zadania zlecone 3 928 073.00

. subwencje og6lna
skladajacq sie z:

cze6i o6wiatowa subwencji
czeSt wyr6wiawcza
cze6i t6wriowati4ca

17 547 9m,@

7 981490,00
3 317 223,00

2491.88,00



- do.hody mai4tkowe: 965 000,m
w tym:

. wplywy ze sprzedazy skladnik6w majqtkowych {50 000,00

. dotacje i Srodki przeznaczone na inwestyqe i zalupy
inwestycine - {inansowaiie wydatk6w na realizaqe
zadarl finansowanych z udzialem 5rodk6w,
o kt6rych mowa w art.s ust.1 pkt 2 i 3 uofp 410 000,00

. pozostale wplywy i dotacje przeznaczone
na inwestyqe 105 000,00

Planowane wydatki budietu gminy w1'nosz4 24 346 000,00 zl i obejmuj4:

- wydatki biez4ce w wysoko6ciz2774890,70 zl, w ty/r.i
. wydatki na wynagro&enia i skladki od nich naliczane w wysokosci 12088

700J0 zt.
. dotacje na zadania bieiqce w wysokosci 1 051 686,00 zl

\4r' tym dla:
- Gmimej Biblioteki Publicznej w Rybnie 325 0c0,00 zl,
- Niepublicznego Gimnazjum w Haltowcll 5(4786,00 zl,
- Powiatu na utrzymanie Oslodka Interwencji KryzysowejT 900,00 zl,
- Dotacja celowa dla zadari zleconych do realizacji organizacjom prowadz4cym

dzialalnoSa poiltku publicznego 160 000,00 zl
. swiadczenia na rzecz os6b fizycznych (dodatki wiejskie i mieszkaniowe

dla nauczycieli Swiadczenia spoleczne) 5174098,00 zl,
. wydatki na obsluge dtugu 130 000,00 zl,
. wydatki zwi4za e z realizaq4 statutowych zadarl jednostki - pozostale wydatki

4330 406.70 zl:

- wydatki mailtkowe w wysoko6ci 15n 109,30zl,wtym:
r inwestycje i zakupy inwestycyjne na programy finansowane z udzialem Srodk6w

wymienionych w art. 5 ust.1 pkt. 2 i 3 ustawy o finansach publicznych w
wysoko6ci 654 900,00 zl,

r pozostale inwestycje i zalupy inwestycine (paragraf 6050 i 6060)
w wysokosci 519 125,30 zl

olaz
. wplaly na fzecz zwi4zk6w gml]]. przez\aczone na inwestyqe w wysokosci

1.09 3U.0O zl.
. dotaqa celowa - pomoc finansowa dla Powiatu na budowg drogi powiatowej

732700.00 zl.
. dotacja celowa z budzetu na finansowanie lub dofinansowanie zakup6w

inwestyclnych dla SPGZOZ 40 000,00 zl,
. dotaqa celowa na dofinansowanie zadarl obiekt6w zabytkowych 15 000,00 zl.

2) przedstawienie przez W6jta Gminy opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o

projekcie uchwaly budZetowej,

Nastepnie Przewodniczecy Rady - Pan AndEg Kornacki przedstawil opinig Regionalnej

Izby Obrachunkowej w Olsztynie. Uchwalq Nr RIO.VI -0120-594/15 z dnia 27 listopada

2015 r. Regionalna Izba Obrachulkowa w Olsztynie pozytt'!!.nie zaopiniowala projekt

uchwaly budzetowej na 2016 rok. UchwalE Nr RIO.V I{120-595/15 z dnia 2T listopada 2015



!. Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytl'n'nie zaoPiniowala projekt

Wieloletniej Prognozy Finarsowej Gminy Rybno na lata 201,G2022.

Niniejsze uchwaly stanowi4 zal4cznik do protokolu.

3) wysqpienie Przewodniczqcego Komisji Budietu i Finans6w - Przedstawienie opinii

Komisii Budzetu i Finans6w Rady Gminy Rybno w sprawie projektu butl,etu na 2016 rok,

Przewodrricz4cy Rady poprosil o przedstawienie opinii w sprawie projektu budzetu na 2016

rok Przewodnicz4cego Komisji Bud2etu i Finans6w.

Pan Piotr Kamiiski Przewodnicz4cy Komisji Budzetu i Finans6w PoinJormowal, i2 Komisja

na posiedzeniu dnia 10 grudnia br. pozytywnie zaopiniowala projekt budietu na 2016 rok.

Ninieisza opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

O godz. 10 min. 50 kzewodrricz4cy Rady zarz4dzi11,0 fr.tur. przerwy.

Po przerwie Pzewodniczqcy Rady otworzyl dyskusje na projektem budietu Gminy Rybno

na 2016 rok.

4) dyskusja

Glos zabrali:

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,na pewno ten budzet budzi wiele kontrowersji, jest

wzorcowy pod wzglgdem technicznFn Glownie wszystkich interesuje sprawa inwestycji.

Na pewno mogla teZ Paristwa zdziwia kwota na organizaqe pozarz4dowe. Na dzisiaj mozna

aplikowa( o pieri4d,ze z r6znych instytucji tylko organizacjom poza:rzAdowym, bo s4

uszczeg6lo\,rr'ienia. Mamy tych organizacji pozarz4dowych wiele, jest nasz klub sportowy,

kt6ry dobrze funkqonuje-tutaj 100ty6. Organizagq pozafl4dow4jest Koki6l - jest na ten cel

20ty5. na Swiatowe Dni Mlodzieiy. Oryar,rzag4 pozarz1dow4 s4 te2 jednostki OSP. Je2eli

chodzi o konsekwencje bo ishieje szansa, 2e ten budzet dzisiai nie przejdzie. Miejcie Panie i
Panowie Radni Swiadomosd kon8ekwencji. \N przyszlym roku nie bgdq moZliwe Zadne

zmiany w budZecie. Prziety zostarde budzet kt6ry oddali6my do Regionalnej Izby

Obnchunkowej, tylko to bgdziemy realizowai, bgdziemy administrowae Gminq. Miejcie

6wiadomosd, 2e jeieli miala powstaf u nas stacja pogotowia, to ,uZ nie powstarrie. Nie

powstanie stacja meteorologiczna, klatka schodowa poprawiajQca bezpieczerlstwo dzieci w

Zespole Szk6l w Rybnie. Nie zmodemizujemy boiska w Rybnie. Nie pozyskamy pieniedzy

na drogi wewnehzne. Dlaczego nie wprowadzilismy Zadnych zmiany odnosnie inwestycji?

Bo na 15 listopada nie bylo uszrzeg6lowieri do 2adnego programu. Mieicie Swiadomost

Panie i Panowie Radni, glosujqc przeciwko budzetowi, na co narazacie swoich podatnik6w.



Nie bgdziemy mogli wykonaC z programu LGD plaLy w Gr4dach. Tei nie ma

uszczeg6lowie4 aby moZna bylo to wplowadzid. WPisanie tych wszystkich Projekt6w,

rozrueciloby oczekiwania mieszkarlc6w i wtedy by6my doPiero sig thrmaczyli dlaczeSo nie

jest to zrealizowane. Miejcie swiadomosa nad czym bgdziecie glosowaa."

Radny - Pan Pioh Kamilski: ,,Panie W6jcie wprowadza Pan w blad radnych i mieszkaic6w

Je2eli bud2et nie zostanie uchwalony, to od pierwszego lutego Regionalna Izba

Obrachunkowa bgdzie rz4dzit i bgdzie mo2liwosc wszelkich zmian jeieli pojawiq sie

pieni4dze. Czy posiada Parr wiedzg, czy Starostwo zlo?ylo do Urzedu Marszalkowskiego

zapohzebowanie, ialie drogi bgdzie chcialo robid w poszczeg6lnych latach? Jeieli nie

zloitylo, to nie ohzymamy Zadnych Srodk6w z Woiew6dztwa. To z jakich w takim razie

Srodk6w bedziemy remontowaa i budowai drogi? Czy posiada Pan tak4 in{ormacjg?"

W6jt - Pan Tomasz Wggr4mowski: ,,pojawil sig program na logopedie, to teZ nie wejdzie od

nowego roku, tak samo przedszkole. JeZeli chodzi o Starostwo to nie mam zagroien\a.

Wniosek zlozony przez Starostwo na schet''n6wki, gdzie mieli6rny doloZyc 232 ty6., nie

zostal uwzgledniony. To tez efekt braku uszczeg6lowien w zakiesie schet''n6wek.

Plzielismy zasade, 2e robimy inwestycje w oparciu o 6rodki zewngtrzne, nie z wlasnych

pieniedzy, bo nas na to nie staa."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,zadalem pytanie i prosze o odpowiedz."

W6it - Pan Tomasz Weglzynowski: ,,odpowiem na pi6mie. Uzgodnienia ze Starostwem

robimy caty czas w r6znych dziedzinach. Nie wiem dokladnie o jakie uzgodnienia, w jakich

dziedzinach Panu chodzi."

Radny - Pan Piotr Rydel ,,nie ma w budZecie pieniedzy na tluczerl. Prcsilem 2eby pieni4dze

na ten cel zostaly wskazane. Nie ma r6wniez regulaminu. Rolnicy majq duzo kal enia i nie

mozemy nic dalej zrobid dlatego, Ze sq to drogi grninne. Nie mozemy wejsd na te drogi.

We wczesniejszych dokumentach zawsze byly zabezpieczone Srodki na rozbudowg Zespolu

Szk6l. Nie ma tam dobrej biblioteki, bral. stol6wki, odpowiedniej szatni. To moze wplynQi

na rnalq lczbg uczni6w w ptzyszloki.

Kiedy Pan pisal o braku dobrej komunikacji przeciwpoZarowej - to musial Pan zaplacia

Gazecie Dzialdowskiej.

Brak tez lokalizacji stacji meteorologicznej. Je'eli m6wimy, 2e co6 budujemy to chyba wiemy

gdzie to budujemy. Pan nie chce nam dokladnie powiedzied, gdzie ta staqa meteorologiczna

ma powstaa. Jest miejsce przy Zespole Szk6l. Uwa2am, 2e Pan dokladnie wie, gdzie to

bgdzie budowane, tylko nie chce powiedzie6."



W6jt - Pan Tomasz Wegtzynowski: ,,odnosnie tlucznia, to bedzie to finansowane ze Srodk6w

bieaqcych zwtqza ych z utrzymaniem dr6g. Finanse na to s4.

Rozbudowa Zespolu Szk61-nie ma tego zapisu. Nie ma tez zaPisu dotyczqcego Prziecia

siedmio i osmioklasist6w do szk6l. Bedziemy musieli inwestowaa w szkoly podstawowe, bo

nie s4 przygotowane. Je2eli gimnazja bpdq likwidowane to nie ma Potrzeby utrzym''wania

wolnych sal w Zespole. Jedyn4 rzecze, kt6rq tam trzeba bedzie PoPrawid to bezPieczefstwo i

to zrobimy ale pod warunkiem, 2e bgdzieny mogli dokonywaa zmian w bud2ecie. Wigc

chyba Pan rozumie, ie sytuacja zewnetrzna tego wymaga Jestem W6jtem dwana6cie

miesiecy, a oczekuje Pan 2e\m nadrobil szereg zaniedbai w tal kr6tkim czasie.

Stacja meteorologiczna - od zawsze m6wilem, ze ma znaidowad sig przy Zespole Szk6l. To

miejsce od pocz4&u wskaz)'walem. "

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,budowa stacji meteorologicznq to zadanie rzqdowe i niech

rzqd weimje na siebie obowiqzek budowy staqi i jej utrzymania. Pani Skarbnil jakie

bgdziemy sprzedawali mienie majqtkowe, Ze pozyskamy a2 takie 6!odki."

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,do sprzeda2y s4 grunty : 3 ha dzialki - pogranicze

Zabiny-kusp dzialki rekreacine. W Nowej Wsi budynek po bylej szkole podstawowej.

Gdyby mieszkancy wyrazih zgode, to z tego te2 bgdq korzysci.

Je2eli chodzi o duczerl - to zaplanowane jest w dziale 600 - 108 ty6. - na zakup materialu.

Tam mieSci si9 kwota na ten duczef. Jest r6wniez 100 ty6. na zakup uslug pozostalych i
zalup uslllg remontowych - 30 ty6. Poniewaz tluczei to drobny material, wiec nie moze byi

zaliczony do inwestyqi."

W6jt - Pan Tornasz Wggrzynowski: ,,pilnujemy, ieby wszystko wrzucaa w inwestycje, bo to

popnwia nasz4 wiarygodnosd w Swiede ustawy o finansach publicznych. Dochody - sE one

pesymistycznie oszacowane.

Dzialka w Zabinach zostanie podzielona na 8 - 9 dzialek z wodq, karalizag4, drogq. Na

Werach znajdujq sig 4 dzialki wycenione w cenie od 25 do 35 tys. Szkola w Nowe Wsi - tu

jest konieczna zgoda mieszkafc6w. I

Radny - Pan Piotr Rydel ,,m6wig o Srodkach na modemizacje Zespolu Szk6l. Powiedzialem,

ie nie ma Srodk6w na modemizaqe Zespolu Szk6l. Pan zawsze m6wil, 2e jest potrzeba

modemizacji tej szkoly.

Jezeli chodzi o sprzed,et2 mienia w solectwacb ie Stodki po sprzedaZy wncajq do

poszczeg6lnych wsi. Na dzietl dzisiejszy nie widzg konta dla tych wsi kt6re sprzedaly. W

Truszczynach zostala sprzedana szkola a pieniQdze znajduj4 sig na koncie gminy.
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Rozmawialismy na temat rozbudowy i modemizacji boiska w Rumianie. Tam chodzi tylko o

wyznaczenie terenu. Chcemy zrobid to boisko. M6wie tylko o wznowieniu sluP6w

granicznych."

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,, granicajest zanana. Jezeli chodzi o czytanie budZetu, to

nie uczestniczyl Pan chyba akty\^'nie w szkoleniu prowadzonym przez PaniE Skarbnik. Brak

zapisu odnosnie boiska w Rumianie-to w jakim proglamie to zapisaa? Tam akurat jest hala,

boisko. Nie mamy uszczeg6lowief, wiec nie wiem jak to nawet zatytulowai."

Radny - Pan Piotr Rydel: -granice nie se znane one musza zostaa wznowione. Zrobimy

boisko bez Pana 5rodk6w, ale nie mo2emy zrobia tego bez Pana zgody. Nie moiemy wejsc

na teren gminny bez Pana zgody.'r

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,nie mam nic przeciwko temu, aby wchodzia na to

boisko. W pehi popieram Pana dzialania."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: -powiedziano kiedys, 2e je2eli nie przyjmiemy bud2etu, to

Regionalna lzba Obrachunkowa bedzie zarzEdzaL Proszg nas tym nie szantazowaa, 2e jak

nie przyjmiemy to klapa. Wiacajqc do szkoly w Rumiarlie. Troche niesmaczne iest jezeli sig

czego6 nie robi, a sie tym chwali. Czy iest to lapidarium, czy inna impreza to organizuje to

gro os6b, nauczyciele, rodzice. Nie ma tam grosza z gminy, a chwali sie Pan tym, jakbyscie to

wszystko zrobili".

S€kretarz - Pani Jolarta Jendrycka: ,, zostal ogloszony konkurs na proglamy z zakresu

logopedii oraz wniosek o zapewnienie dostepu do edukaqi przedszkoLrq. Zmiana w tym

zakresie musi byd jui dokonana w nowym budzecie do korlca tego roku. To s4 konkursy ze

Srodk6w unijnych. Gl6wne Srodki b9d4 skumulowane w 2016-2017 roku.,'

W6jt - Pan Tomasz Wggrz;.nowski: ,,nie pomijam niczyich sukces6w. Zawsze podkreslam,

2e kto za czym stoi. Nigdy nie podkre6lam swojej osoby czy Urzgdu Gminy.',

Radny - Pan Piotr Kamifski: ,,chwilg wczesniej Pan W6jt powiedzial, 2e jest brak

uszczeg6lowiei. Jak widzi Pan wizje odrzucenia budzetu, to nagle uszczeg6lowienia sie

znalazly."

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,prosze popatrzea na terminy. Termin zlozenia budZetu

do Re&ionalnej Izby Obrachunkowej to 15 listopada. BedE uszczeg6lowienia, to bedzie

ogloszony konkurs.rr

W6jt - Pan Tomasz Wggzynowski: ,,nigdy nie nazywalem Pana Pioha Kamirlskiego

pieniaczem.'
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Radny - Pan Piok Gurgielewicz: ,,Panie W6jcie czy nie niePokoia Para dochody? Na koniec

2015 roku mamy 25 400 000,0021 a w budZecie na 2015 rok dochody w''nosze 24 rnln To iest

jednak mniejszy budzet.

M6wi Pan, ie Regionalna Izba Obrachunkowa byla zachwycona bud2etem, czy rr.oZn

wiedzied kto jest tq osob4, kt6ra wypowiedziala sie na ten temat?

Mieszkaficy Hartowca pytali mnie na temat budowy OSP. Nic sig o tym nie m6wi Pan

Przewodrricz4cy niejednokotnie w poprzedniq kadencji co rusz pytal o te sprawe. Teraz

milczy."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,8 grudnia odbylo sig w Hartowcu zebranie

wiejskie, na kt6rym miedzy irmymi sprawa budowy OSP zostala szczeg6lowo om6wiona.r

W6it - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,czy rta PaJ. Parie Radny iakies progamy, z kt6rym

mozemy aplikowai o 6rodki na dwietlice wiejskie?"

Radny - Pan Piota Gurgielewicz: ,,m6wil Pan na pocz4tku tokt, 2e z Lokalnej Grupy

Dzialania otrzymamy 600 tys."

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: /,nie otrz)'mamy tych 600 ty6 bo nie rna uszczeg6lowieil

program6w. Koncepcja budowy remizy jest uszczeg6lowiona, na biez4co mieszkaicy sE

inJormowani w tei kwestii."

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz:,,je2eli chodzi o strone plzychodowA w 2016 roku i
por6wnanie z rokiem biezEcym, to dzisiejsza tabela ,,wydatki inwestycine" to jest ze

Srodk6w innych ni2 nasze mamy: 805 738 1,2221 z Utzgdtt 'Nolew6d,zkiego - przebudowa

dr6g gminnych w miejscowosci Hartowiec; 74 50021 z Powiatu, ,,Przebudowa ciEg6w

komunikacfnych jest 250 tys., po 10 ty6. na wiaty w Szczuplinach, w )eglii.

Termomodernizacja - dolozylismy 20tys.; na samoch6d shazacki dla Zatnn - 502 ty6., 50ty1 z

Powiatu na zakup samochodu lekkiego dla OSP Jegli4 108 ty6. na zakup bram garaiowych

dla OSP Rybno; 214 tyS. na zakup samochodu na dowo2enie dzieci niepehrcsprawnych."

W6jt - Pan Tomasz Wggrz1'nowski: ,,to jest wynik akt,'wnoki Rady, te pienhdze byly

pozyskane w ci4gu roku. Rok 2016 zamlniemy z wiekszym budzetem. Jeieli beda pieni4dze

ze Srodk6w zewnghznych to rusz4 projekty."

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,,m6wil Pan Panie Piotrze, 2e milcze.

Hartowiec dlugo czekal, pierwszy krok jui zostal zrobiony. Zalupiono dzialkg. Mieszkancy

sA spokojni je2eli chodzi o budowg remizy."

Radny - Pan Pioba Gntgielewiczt ,,.2y fiK.zna zobaczyC koncepcjg budowy?,,

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek ,,bo slyszg glosy, 2e co bgdzie jak uchwala

budzetowa nie zostaiie podjgta, Ze Regionalna Izba Obrachunkowa bedzie dzialaC. Nie iest
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to tak rygorystyczne. Regionalna Izba Obtachuikowa ustali budzet tylko w zaklesie dzialarl

wlasnych gminy i tych podstawowych. Regionalna Izba Obrachunlowa nie bgdzie nam

ustalala inwestycji. Ustali sztywne kwoty i na tym kofczy sie jej rola."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,Panie Wdjcie, powoluje sie Pan na zaniedbania tamtq ekipy

rz4d.z4cej, Pvez poprzedni rok zrobfiSmy to, co poprzednia ekiPa lrTpracowala. Nie ma w

budZecie iozbudowy szkoly, czy tez O6rodka Zdrowia w Koszelewach. Pierwszy taz dzisiai

od Pana slyszg, ze staqa meteorclogiczna bgdzie znajdowala sie plzy ZesPole Szk6t. M6wi

ParL 2e w spmwie czytania budzetu marlr sig zglosii do Pani Skarbnik. Troch€ znam sie na

finansach. M6wiono, ie Srodki ze sprzeda2y rnaj4tku w daiei wsi wracaj4 z powrotem do

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,Panie mecenasie jak zwykle interpretuje Pan prawo na swojA

strone. Nie jest prawd4, 2e nie bgdziemy mogli robi6 2adnych zmian, Zadnych inwestycji.

Regionatna Izba Obrachurkowa bg&ie miala tylko kontole.

Pan W6jt m6wil, Ze 160 ty6. na stowaizyszenia. Ile z tej kwoty jest na stla2?"

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,to s4 znane liczby, wskazane s4 w bud2ecie."

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,,pytalem o wnioski do bud2etu i fundusz solecki. Jezeli chodzi

fundusz solecki to odpowiedziano mi, Ze nie otrzymam."

Sekretaz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,w zalacznikr inwestycje iest przeznaczone na

organizacje pozalz4dowe, kt6rym s4 miedzy inn)'mi straie. Strai jalo organizacje

pozarz4d,owe mog4 aplikowai o Srodki zewngtrzne.

Jezeli chodzi o wnioski do budzetu-to te kt6re zostaly zloaone otlzyrr.al Pan. Natomiast

wnioski dotycz4ce funduszu soleckiego to jest sprawa danego solectwa i wnioski te nie

podlegaj4 ocenie komisji budZetowej. "

Radny - Pan Piot! Gulgielewicz: ,,te 160 tys. na stowarzyszenia i fundacje, to prosilem o

zmiane zeby podzielid te stowarzyszenia i fundacje po 15 - 20 tys. a -100ty6. przez aczy( 
^a

drogi'

W6jt - Pan Tomasz Wegr4'nowski: ,,pieniqdze na stowarzyszenia przekazyrvane sq na

podstawie przeprowadzonych konlurs6w. MoLe byt. taka sytuaq4 2e te pieni4dze nie

zosla\4 przekazane na zadne stowarzyszenie. MySle nawet o zwiekszeniu 6rodk6w na

stowaEyszenia. Nie widzg problemu zmiany mogq bya wprowadzone. JeZeli np. mam 15

ty6. na jak46 ksi4zke kulinamA wydaa, wszyscy wiemy, Ze za te kwote nie da sie porz4dnei

ksi4zki kulinamej wydaC. Potrzeba jest co najmniej 60 tys. Nie wiem, kt6re z naszych

stowanyszei bgdzie w stanie pozyskad takq kwote - 60 ty6. To tez iest pewna zacheta do

aktywno6ci. "
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Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,dotacja na stowarzyszenia w)'nika z

uchwaly, kt6ra wczesniej zostala podjgta. Straie jalo organizacje pozarz4dowe mog4

aplikowaC o te 6rodki. Pieniedze na straz zagwarantowane s4 w innym dziale ,,ochrona

przeciwpozarowa."

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,,w ubieglym roku tez mieli6my konkurs. Konkurs wygrala

jaka6 organizacj4 kt6ra dzialala 10 dni i kosztowala nas 10tys., kupilismy kubki. Teraz m6wi

sig, 2e bgdzie wydarra kst42ka, gdzie ma byd przeprowadzony konlurs, a teraz juz mamy

wynik konkursu. Kwota 150 ty6. iest ju2 rozdysponowana, a dzial ochrona PrzeciwPozarowa

to taki dzial jak inny w budzecie."

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,klub sportowy ma zalegloki wzgledem trener6w a my

wydajemy pieni4dze na ksiqzki. W tym budzecie nie ma ujetych naszych wniosk6w. Ile

wniosk6w wplp-rglo, a ile z nich zostalo uwzglgdnionych?"

Wojt - Pan Tornasz Wggz;,nowski: ,,lJub ma osobowost prawrq . Je2eli klub ma problemy

finansowe, to prosze zwr6ci6 sig zarzEdu klubu, to nie iest moje zadanie."

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,klub plosil o zwiekszenie srodk6w, bo tworzy sie coraz

wiecejsekcii."

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,proszg rozmawiat z d,zialaczarrri klubu."

Radny - Pan Piotr Rydel ,,Panie mecenasie szkoda, 2e nie bylo Pana przy Wdjcie, jak szedl

do wybor6w, kiedy bylo m6wione, Ze pieni4d,ze ze sprzeda2y maj4tku w danej wsi powinny

trafi co niej, to powiedzialby Pan Wdjtowi, ze prent4dze ze sptzeda'y hafi4 do gminy i to

ona zdecyduje na co zostanq przeznaczone.rl

Radny - Pan Piotr Kanrir1ski: ,,w tym roku mamy zabezpieczone na sbaL 7 500,00 zl"

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,700ty5. na samoch6d Panie Radny..."

Radny - Pan Pioh Kamiriski: ,,soltysi, to nie rola komisji budzetowej aby was kontrolowaf.

ChcieliSmy tylko wiedzieC, nie was nadzorowaa. JeZeli chodzi o ilo6d wniosk6w, to jest ich

masa a inwestycji tylko jedna kartk4 je61i chodzi o lealizacje. Jakie stowarzyszenia mog4

korzystai z tych Srodk6w?"

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,rozumie sytuacje, 2e nie ma w tej chwili

lszczeg6lowieft i bud2et mozna zmieniad w ci4gu roku, b9d9 glosowal za przigciem

budzetu."

Radny - Pan Pioh Rydel ,,wedhg Pani Sekretarz jest tylko konkurs. Jezeli kolega pyta jakie

fundacje i ile, to powinien otrzymaa odpowiedt."

Radny - Pan Piotr Kardfski: ,,Pani Skarbnik, dzial750 prc oqa gminy - co zakupimy za

30ty5.?"
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Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,nie zostal jeszrze zreabzowany film Promociny na

temat Gminy Rybno. Ten plojekt zostal przesunigty na kolejny rok."

Radny - Pan Pioh Kamiriskir ,,gdzie mamy rozchody, ieieli chodzi o nagrywanie sesii. Czy

iest to ujete w budzecie?'

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,pczywiscie od stycznia bgdziemy realizowai uchwale,

kt6r4 Pafstwo podjeli6cie. Mamy trzy oferty - zapytania. Jestesmy na etapie realizaqi-

zostanie zawarta umowa o dzielo."

Radny - Pan Piotr Kaminskl ,dzial kultura i ocfuona dziedzictwa narodowego - jest kwota

2120021, z ptzezn czeniem na jak4 organizacje?"

Sekretarz - Pari Jolanta Jendrycka: ,,prowadzona jest renowaqa kosciola w Rumianie. Zostal

zlozony wniosek do Ministerstwa na finansowanie zmiany poszycia dachu na 400 ty6."

Radry - Pan Piotr Kamiriski: ,,15 ty6. opieka nad zabytkami, na jaki cel przeznaczona

zostanie ta kwota?"

Skarbnik - Panl Zdzislaw^ Kanicz: ,jest to dotaqa celowa z bud2etu grruny na

dofinaisowanie obiekt6w zabytkowych jednostkom nie zaliczonym do sektora finans6w

publicznych."

Radny - Pan Piob Gurgielewicz: ,;est 20 tys. na parafig w Hartowcu na Swiatowe Dri

Mlod,zieZy, czy ifiri proboszczowie nie b9d4 llieh za zle, ie nie otrzymaj4 6rodk6w na

Swiatowe Dni Mlodzieiy?"

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,organizacja Swiatowych Dni Mlodziezy lo szczytny

cel. Parafia Hartowiec - ks. gawomir Skonieczka jest koordynatorem tych obchod6w na

naszym terenie. Wszyscy irmi proboszczowie tei w tym uczestixicz4. Te pieniqdze s4

przeznaczone migdzy innym na przejazd n odzieZy do Ktakowa."

Radny - Pan Piotr Kaniriskit ,,czy moZemy ldzielit dotacji paraJii?"

W6jt .' Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,pa:rafie sE traktowane jak stowarzyszerla.tl

Skalbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,gdybysmy nie mogli tego finansowaC, to Regionalna

Izba Obrachunkowa pozbawilaby nas tego zapisu."

Radry - Pan Piotr Kamifiski wyrazil negaty'h'ia opinie na temat projektu budietu.

Radny -. Pan Madan Gmnica: ,zawarlo(a tego bud2efu nie pozwala mi na glosowanie za

budzetem."

WiceprzewodniczEcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,bgdg glosowal za budietem',.

W6jt - Pan Tornasz Wggrzynowski: ,,nie ma uszczeg6lowierl, wigc co mam wpisad, w iaki
program? Hydrofornie muszQ by{ modemizowane, rozbudowa sieci wodociqgowei.,,
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Soltys w6i Rybno- Pan Henryk Wi6niewski: ,,Zesp6l Szk6l i boisko Przy Szkole Podstawowq

nie zostaly ujete w bud2ecie. powiedzial Pan, ze jeaeldb.udzet de zostanie uchwalony to nie

bgdzie klatki schodowej i boiska."

Solty wsi Gronowo - Pan Miroshva Mg2ykowski: ,,Pani Skarbnik przegl4dalem bud2et i nie

ma w nin funduszu soleckiego wsi Gronowo."

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,jest ujete w wydatkach biez4cych, wdrozony w calosa

budZetu."

Soltys wsi Gronowo- Pan Miroslaw Mezykowski: ,,zlozylem wniosek Parafii w Kielpinach o

dofinansowanie obiektu zabytkorvego w Kielpinach. Czy wniosek ten zostal Pozytflvnie

rozpafzony , czy zoslanie zrealizowany?"

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,wniosek rr6glbyt zloLony , jednakie prawo nie pozwala

nam wyj6i poza gn ice grruny. Gdyby ten ko6ci6l znajdowal sig w Gronowie, w6wczas

mamy mo2liwo6a dofinansowania.'

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowskir ,,160 tys. na stowarzyszenia, proponuje aby

Rada podjgla decy4g o zwiekszeniu funduszu soleckiego. Dotacja na finansowanie opieki

nad zabytkami - 15 ty6., czy ta kwota jest konkretnie dla kogos ptzezfiaczofia?tl

Skarbnik -. Pani Zdzislawa Kanicz: ,,wnioski byly brane pod uwagg, ale to tie z aczy,2e

kazdy zostanie zrealizowane. Beda konkursy, wiec iffie podmioty mogA przyst4pid do

konkursu na dane zadanie."

Soltys wsi Gronowo-Parl Mirosla\a/ Mezykowski: ,,m6wie o dotacji na rzecz o.hrony

obiekt6w zabytkowych. "

Skarbnik - Pani Zdzisliawa Kanicz: ,,to jest dotacja, je6li nie wystarczy Srodk6w na realizaqe

kosciola \a/ Runianie, wtedy mamy zabezpieczenie w budzecie."

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mezykowski: ,,czyli ta dotaqa jest przeznaczona 
^a

ko6ci6l w Rumianie."

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz odpowiedziala twier&4co.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Bogdan Koparlski: ,,chcialbym odnie6d sig do

s16w Pana Piotm Gurgielewicza. Panie Piotrze lepiej p6ao niZ wcale. W poprzedniej

kadencji glosowali6my przeciwko budZetowi, poniewaz znikngly pieniqdze za renizg.

Dlatego bylismy przeciwni."

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,odbierajec Pafstwa dyskusig, to lepiejbyloby chyba zeby

sztucznie wprowadzaa wydatki w6wczas bedziecie lepiej zadowoleni."

Radny - Pan Waldemar Reszka wyrazil pozytywnQ opinie na temat budietu. ,,Nie zgadzam

sie z wypowied.zi4 Pana Pioha Rydla, 2e nic sig nie zrobilo w tym roku.. Cieszy mnie, Ze
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teraz jest dyskusja, nie jak w poprzedniej kadencji. Panie KamifEki dlaczego sie Pan wtedy

nie odzt'wal".

Radny - Pan Piotr Kamirlski: -prosze siegn4a do Protokol6w i sPrawdzia, kto sie wtedy

odz]'wal. Nie spotkalem protokol6w, w kt6rych nie byloby zaPisane moje nazwisko."

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka zaapelowala do Rady o racjonalne podej6cie do sprawy

uchwalenia budzetu.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz wFazil pozyt''wn4 opinie na temat proiektu budzetu

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,Pani Skarbnik, czy kwoly zawafie w zal4czniku nr 8 s4

iuz rozdysponowane?'

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,te kwoty to se konkursy."

Radny .' Pan Bogdar Wantowski: ,,zrozwmialen, Ze ta kwota 150 ty6. zostanie przekazana

iako dotacia."

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,odbyla sig dyskusja podczas posiedzenia komisji.

Wnioskowalismy o zmniejszenie 6rodk6w na organizacje pozarzedowe. Rozrrawialismy tez

o klopotach finansowych klubu."

Radna - Pani Marzanna Borkowska. ,iezehbudiet \ie zostanie uchwalony, to czy fundusz

solecki bgdzie rcalizowany?"

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek ,,jezeli Regionalna Izba Obrachunkowa uchwali

budzet to uchwali go w zakresie zadarl wlasnych i zleconych okreslonych przepisami

ustawy.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,podsumowuj4c dyskusjg chca powiedziei,

Ze nie jest to projekt na skale marzei kaidego z nas. Zawsze p'zecie? jesl mozliwosi

dokonywania zmian."

Wi€cej pytarl nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusjg. Po odczytaniu przez Wiceprzewodnicz4cego Rady

projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn;rm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci 14
Radnycb, glosami:
-6-,,2 ",
-8 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sie"
nie podigla uchwaly w sprawie uchwalenia bud2etu Gminy Rybno na 2016 rok

O godz. 13 min. 15 kzewodricz4cy Rady z arz4dzil ptzerwg do godz. 13 rnin.20.

Po przerwie glosu udzielil W6jtowi - Panu Tomaszowi Wggrzynowskiemu: ,,chcialbym

aby6cie mieli 6\.iadomost tego, ie jest to decyzia nieodwolalna. Rozmawialem z
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kolegiantem. Nie mozemy cofnq6 tej uchwaly. Nie bedziemy robiC kanalizacji, logoPedii od

stycznia. Nie bgdzie dofinansowanych przedszkoli, nie bgdzie dt6g, oczyszczalni w

Koszelewach, Gralewie-Stacji. Nie bedzie drogr na cmentarz w Rumianie. Na rok

zatrzt'mujemy Gmine w rozwoiu. Bedziemy ograniczad sie do o6wiaty i opieki sPolecznei.

Przez rok rie bgdzie rno2na aplikowaa o duie pieniEdze. "

Ad.8. Podlecie uchwal w nastepuj4cych sprawach:

1| zmianv Wieloletniei Proqnozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2015-2020

PrzewodniczEcy Rady poprosil o wiasnienia Pania Zdzislawe Kanicz Skarbnik Gminy.

Pati Zd,zislawa Karicz wslGzala iZ:

Dnia 18 grudnia 2015 roku zmieniono wysokosc dochod6w i wydatk6w
loku 2015 nastgpuj4co:

Dochody

Dochody Gminy Rybno w roku 2015zwi9ksza sie o kwote 49 747,00 zl
i po zmianie wynosz4 25 377 225,97 zl,

Wydatki

Wydatki Cminy Rybno w roku 2015zmniejsza sie o kwote 300 859,00 zl
i po zmianie wynosz4 26 L77 053,9721.

Prrychody

hzychody zmniejsza sie o kwote 350 000,00 zl i po zmianie w),nosz4
1 a2A 228,00 zl, w tym:
- inne Zr6dla (wohe 6rodki)w)'nosza 1 828 22a,O0 zlotych.

Rozchody

Rozchody pozostajq na tym samym poziomie i wynoszql 034 400,00 zl,
w t''m:
- splata poZyczek ZWFOS w wysoko6ci 359 400,00 zl,
- splata kredyt6w w wysoko6ci 675 000,00 zl.

Finansowanie ddicytu i przeznaczenie nadwy2ki

Deficyt budietu w wysokosci 793 828,00 zl omz planowana splata rat kredyt6w i poZyczek w
wysoko6ci 1 034 40000 zl zostanie pokryta plzychodami z innych Zr6del (wolnych 6rodk6w)
w wysoko6ci 1 828 228,00 zl.

Kwota dlugu

Kwota wykazana jako dlug na koniec 2015 roku jest wynikiem dzialania: dhrg
z poprzedniego roku + zaci4gany dlug w 2015 roku - splata dlugu w 2015 roku. W pozyqi
tej nie uwzglgdnia sig dlugu zwi4zk6w, do kt6rych nalezy gmina
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Planowana kwota dlugu na koniec 2015 roktwytosi 2 975 763,21,Aotych.

Przewodtticz4cy Rady odczytal projekt uchwaly, Po czym otworzyl dyskusig, Pytan nie

wniesiono. PrzewodniczEcy Rady zamkn4l dyskusje. Po odczltaniu Przez

Wiceprzewodniczacego Rady proiektu uchwaly, poddal go pod glosowade.

Rada Gminy w glosowaniu jawnjrm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 14

Radnych, glosami:
-74 -,,2a",
-O - ,,?tzeciw"
- 0 - ,,wstizymuil€ych sie"
podigla uchwalg Ni XVlA2Yfs w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowei

Gminy Rybno na lata 2075-2020,

Uchwala stanowi zalqcznik do piotokolu.

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2015 rok

Ppewodriczqcy Rady poprosil o wyjasnienia Panq Zdzislawe Kanicz Skarbnik Gminy.

Pani Zdzislawa Kanicz wskazala iL:

W dniu 18 grudnia 2015 roku wprowadza sie zmiany nastepuj4co:

Dzial 010 Rolnictwo i lowiectwo
Zmniqsza sie wydatki maj4tkowe w zadaniu inwestycyjnym pn. ,,Rozbudowa wodociqgu
wiEskiego w miejscowo5ci Rybno i Hartowiec" o kwote 4 700,00 zl i zrarigksza sig
wydatki majq&owe w zadaniu pn.,,Rozbudowa wodociqgu wiejskiego w miejscowosci:
Prust Koszelewy, Jeglia i Gronowo oraz dokumentacja ujecia wody w Truszczynach" o
kwote 4 70000 zl.

Dzial 020 Le6nictwo
Zmniejsza sie wpwy z tytulu naimu I dzj,edawy obwod6w lowieckich o kwote
90,00 zlotych.

Dzial 600 Transport i l4czno6a
Zmniejsza sie dochody maj4tkowe w wysoko6ci 96 00]0,00 zl - Srodki na dofinar,sowanie
wlasnych inwestycji oraz wydatki majEtkowe wysokosci 100 000,00 zl - inwestycja pn.
,,Remont i przebudowa osiedlowych ci4g6w komunikacyjnych, na osiedlach po bylych PGR
w Koszelewach i Koszelewkach gm. Rybno".
Zn i{sza sie wydatki majqtkowe w wysoko6ci 2 100,00 zl w zadaniu inwestycinym pn.
,,Przebudowa drogi gminnq Nr 185062N w Koszelewach".

Dzial 700 Gospodarka mieszkaniowa
Zwigksza siq dochody bieiqce w wysoko5ci 4594,00 zl, w tyrt:r:
- wplya\.7 z oplat za zaizTd,, u'y*owarie i wieczyste uzytkowanie nieruchomosci

970.00 zl.
- wplywy z najmu i dziet'awy 3 660,00 zl,
- wp']al'y z t6itnych opla124,00 zl.
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Zwieksza sie wydatki biei4ce na zakup uslLrg pozostalych o kwotg2 000,00 zl

Dzial 720 Informatyka
Zwieksza st wydatki bie24ce w wysoko6cil 8m,00 zl z Plzeznaczeniem na zalup uslug
pozostalych po zakoiczeniu realizacji Projektu pn.,,Likwidacja barier wykluczenia
cyftowego na obszarze Gminy Rybno".

Dzial 750 Administracia publiczna
Zwieksza sie wyda&i bie'4ce og6lem w wysokoSci og6tem 39 834,83 zl , vr tyrn
z Przez aczelrre'Ilnai
- 27 700,00 zl zakup rnaterial6w i wyposazenia, zakup uslug Pozostalych w tozdziale

,,Utzgdy gritf' ,

- 3 000,00 zl zakup material6w i wyposazenia w rozdziale ,,Promocja jednostek
samorzEdu terytorialnego",

- 9 788,99 zl zakup material6\t i wyposaienia, r6Zne wydatki na rzecz os6b

hzycz yc}]. oraz odpisy na zakladowy fundusz swiadczen socjalnych w rozdziale
..P o zost^la dzialahlo(f ' .

Zmniejsza sie wydatki bieiace o kwote 24 418,27 zl, w tym odpisy na zakladowy fundusz
Swiadczerl srrjalnych w wysokoeci 1, 4'\8,27 zl.

Dzi^1757 Ufiedy naczelnych organ6w wladzy partstwowei, kontroli ochrony prawa oraz
s4downictwa
Dokonuje sie przeniesienia mig&y paragrafami wydatk6w bie24cych w wysokosci
568,3821 z pflezrlaczmiem na zakup material6w i wyposaZenia w tuzd,ziaIe ,,Wybory
do Seimu i Senatu".

Dzial 754 Rezpieczeistwo publiczne i ochrona przeciwpoiarowa
Zwieksza sie wydatki biez4ce w wysokoki 5000,00 zl z ptzeznaczeniern na zaktp
matedal6w i wyposazenia w rozdziale ,,Ochotnicze sbaZe pozarne" .

Zwieksza sie wydatki maiqtkowe wprowadzaj4c nowe zadanie inwestycine pn.
,,Ogrzewanie elektryczne Earazu (EP w Zabinach" w wysokojci 4 000,00 zl.

Zmniejsza sie wydatki majatkowe w wysokosci 27 000,00 zl - zadanie inwestycine
pn. ,,Budowa Remizy OSP w Hartowcu" - plzenoszqc do dzialu 921 ,,Kultura i ochrona
dziedzictwa narodowego".

Dzial 756 Dochody od os6b prawny.h, od os6b fizycznych i od innych jednostek
nieposiadai4cych osobowo6ci prawnei orazwydatki zwi4zane z ich poborem
Zwigksza sig doclrody biez4ce w wysokosci 72200,00 zl, w tyrl,.]rl

- podatek od nieruchomoSci 35 000,00 zl,
- podatek le6ny 13 700,00 zL
- podatek od czFmosci cywilnoprawnych 11 000,00 zl,
- podatek dochodowy od os6b prawnych 10 000,00 zl,
- wp\'wy z oplaty skarbowej 1 50Q00 zl.

Dokonuie sie ztmiejszenia dochod6w bieZ4cych rnigdzy paragrafami w wysokosci
79 t44,ffi zl.

Dzial 801 O5wiata i wychowanie
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Zwigksza sig dochody i wydatki bieiace w ZespoleSzk6lna zakup material6w
w wysoko6ci 15,00 zl w Szkole Zawodowej oraz dokonuje sig przeniesienia miedzy
paragrafami wydatk6w biei4cych w wysoko6ci 14 000,00 zl na wlaEgrodzenia osobowe
pracownik6w w rozdziale ,Cidnnazia" .

2wigksza sig wyda&i bie24ce w wysoko6ci'12102p6 zl nahczertte odpisu na zakladowy
fundusz 6wiadczeri socjalnych w Szkotach Podstawowych, Oddzialach Przedszkolnych,
Przedszkolu, Gimnazjum, Uceum Og6lnoksztalc4cym i Szkole Zawodowej.

Zmniejsza sie wydatki biez4ce w wysokosci 99 695,02 zl.

Dzial 851 Ochrona zdrowia
Dokonuje sig przeniesienia migdzy paragrafami wydatk6w bieiqcych w wysokosci
7 607,98 zl z ptzeznaczeniem na zakup uslug pozostalych w tozdziale ,,Przeciwdzialanie
alkoholizmowi" .

Dzial 852 Pomoc spoleczna
Zwigksza sig dochody bie2qce w wysoko6ci 8000,00 zl z tytulu wpt,'!r'u z uslug
i pozostalych odsetek.

Dokonuje sie przesudecia migdzy paragrafami wydatk6w bie24cych w wysokoSci
6 577,89 zl z przerraczeniLe$r wynagrodzenia osobowe pracownik6w, pochodne od
wynagrodzerl, zakup material6w i wyposaienia, odpisy na zakladowy fundusz Swiadczerl
soqahych.

Zmniejsza sie wydatki bieiAce w wysokosci 1 65 007 ,60 zl.

Dzial 900 Gospodarka Komunalna i ochrona 6rodowiska
Dokonuje sie plzesuniecia miedzy paragaJarni dochod6w biei4cych w wysokosci
0,07 zt.
W tozdzi,aTe ,,O6wietlenie uliq plac6w i dr6g" zwieksza sig dochody maj4tkowe
w wysokosci 4 800,00 zl i wydatki majqtkowe w wysokosci 6 0O0,0O zl tworzAc zadanie
inwestycine pn. ,,Oswiedenie przy ulicy Wyzwolenia 66 w Rybnie - Pasai handlowy"-

Zwigksza sig wydatki firaiEtkowe w zadaniu inwestycinym ,,Budowa przylqcza oswiedenia
na drodze Nr 185064N do plaLy nad jeziorem Zarybinek w Rybnie"
w wysokosci 2 000,00 zl.

Dzial 921 Kultua i ochrona dziedzictwa narodoweco
Do dzialn 927 pEeniesiono wydatki inwestycyjne z-dzialu 754 ,,Bezpieczenstwo publiczne i
ochrona przeciwpozarowa" w wysokosci 27 0m,00 zl, zadafie otrzymuje nowe brzmienie
pn.,,Budowa Swiedicy Wiejskiej w Hartowcu".

Dzial 926 Kultun fizyczna
Zwigksza sig dochody bie2qce - wplywy z t62nycl. oplat (otrzymane odszkodowanie
od ubezpieczyciela za uszkodzeria w bud)'nku OSiR w Rybnie) w hysokosci
63 6,00 zl.

Zwigksza sig dochody i wydatki bieZace w wysoko6ci 11 50O00 zl - do wysoko6ci wpl''w6w
w O6iR w Rybnie z przeznaczeniem na zakup nraterial6w i wyposazenia, zakup uslug
pozostalych, oplaty z tytuliu zakupu uslug telekomunikacinych oraz odpisy na zakladowy
fu ndusz Swiadczerl sociaLnvch.
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Przewodniczqcy Rady odczytal proiekt uchwaly, po czym olnvorzyl dyskusje.

Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Kaminski: ,,Pani Skarbnik dzial 750 administracja Plubllcz a - 27 \16. , na

jali cel przeznaczone sq te pieniqdze?"

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,trudno iest Przewidziec wykonanie, wobec tego

dokonuje sig przesunigc srodk6w z jednego paragafu na inny. Planowany jest zakup

kserokopiarki, wymiana dw6ch komputer6w. Przenosimy je Po to, aby zabezpieczye *odki

a nie ieby je wyda6.'

Wiecej pytan nie wniesiono. Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu przez

Wiceprzewodniczqcego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:
-74 -,,2^",
-O - ,,ptzesiw"
- 0 - ,,wstrrymuilcych sie"
podigla uchwalg Nr XVI[23[5 w sprawie zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2015 rok.

3) zmiany Lokalneeo Prosamu Wsrrielania Edukacii Uzdolnionych Dzieci i NffodzieiT

Gminv Rvbno

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly, po czy'n. otwotzyl dyskusje.

Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Kamiriski:,, chcialb).rn wniesd zmiane: w S 1 ust.1.3. , ust. 3.1. oraz 2

,,stypendium W6jta" zast4pii ,,stypendium Rady Gminy".

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,,proponujg aby to stypendium nazy'walo sig

stypendium,,Piota Kami6skiego"."

Radny - Pan Marian Granica: ,,Radny Kamirlski ma racje, to rada podqmuje uchwaly, a nie

w6jt."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,to W6jt leprezentuje Gmine."

Radry - Pan Piotr Kamirlski: ,InoZe WoJt reprezentuje Gmine, ale to Rada przyznaje

stypendium, wigc powinno to mied nazwe ,,stypendium Rady Gminy Rybno".

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,chcialb]'m tez wniesd aby stypendium bylo w)?lacane

dwa razy w roku, po pielwszym semestlze i na koniec roku szkolnego."

WiceprzewodrdczQcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,aby uwzglgdnif taki zapis, nalety pieniEdze

zabezpieczyl ,"

Radny - Pan Piotl Kamiiski: ,,nie m6wimy tu o stawkach, tylko 2eby wyplatg stypendi6w

podzielono na du?a semestry. To nie bgdzie zadne obci4Zenie dla budzetu,'.



Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tarat ,,moim zdaniem stypendiurn powinno bya

wyplacane raz a dobrze."

Radca pnwny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,co do wniosku, 2eby zmienid nazwe styPendium.

Taki spos6b przyz awaria stt'pendium okresla ustawa o o6wiacie. Rada Gminy okre6la

zas dy a rie przyz aje. Stypendium przyznaie organ wykonawczy. Nie mozna zmienic tego

zapisr.r, bo bgdzie on blgdry."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,Panie mecenasie, czy to jest pomoc, czy nagroda za naukg?

Rzeczl'wiscie wykonawcE jest W6jt ale przedstawicielem mo2e byi Pan Sokolowski."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek wyja5nil, Ze stypendium iest jedna z form Pomocy,

dlatego tak brzmi uchwala."

Radny - Pan Piotr Karniriski: ,,to Rada ustala zasady przyznawania. Jezeli podejmiemy takA

uchwalg z takim zapisem, to niech nadz6r ja uchyli. Zloiylem dwa wnioski i prosze o

pPeglosowanie."

Radca prawny-Pan Zbigniew Drzystek ,,projektodawcE uchwal, zgodnie z ustawa o

samorz4dzie gminnym jest W6jt. JeZeli chcemy mgerowac w tre6i uchwaly i projektodawca

wytaZa na to zgode, to mamy drogg otwarte. JeZeli nie to glosujemy uchwale w takim

ksztalcie jakim przedlozyl. "

Radny - Par Piotr Karniriski: ,/statut m6wi co irmego (ptzyloczyl tlesd S 67 Statutu Gminy

Rybno), proszg o przeglosowanie wniosku formalnego. Znowu nie mamy nic do

powiedzenia, tylko plojektodawca. Caly czas ten sam aigument, ze tylko proiektodawca

moZe cos zmieniC."

Radny - Pan Pioh Gurgielewicz: ,,czy je2eli wykreflimy S 3.3, czy bedzie obowiAzywal ten

dotychczasowy zapis? Je'eli, nie, czy moina poprawia zapis na dwuklotna wyplate

stypendium. "

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,to co odczytal Pan ze Statutu to jest prawda pod

warunkiem, Ze mamy otwart4 droge do podjgcia uchwaly.

Je2eli ta uchwala nie zostanie podjgta, to obowiazuie dotychczasowa."

Przewodricz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,Pajrie mecenasie, czy mam glosowai

wliosek Pana Radnego Kamirlskiego? "

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,, jeieli projektodawca wyrazi zgodg na dokonanie

zmiany, to tak. Inaczej nie moZna poddaC pod glosowade wniosk6w o zmiarg uchwaly."

Wiceprzewodrriczqcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,, prosciej bgdzie zloLyi wniosek formalny o

odrzucenie uchwaly."
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Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,dlaczego mamy co6 odrzucai? Proszg tylko o uwzglednienie

naszych poprawek. Zgodnie ze Statutem rnamy takq mo2liwosi."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystekr ,,moina przystApia do glosowania rnd

poprawkami uchwaty, je2eli projektodawca wyraza na to zgodg. Wynika to z faktu, ie to

w6jt wykonuje uchwale."

Radny - Pan Pioh Rydel ,jeZeli wnosi uchwaly wojt a nastepnie ja wykonuje, to co robi

podpis Przewodniczecego Rady Gminy. To jest nielogiczne. Trzeba to zmienif. Jeieli

uchwaly wrosi wdjt i jq wykonuje, to po co my tutaj siedzimy?"

Wiceplzewodniczacy Rady - Pan Da:riusz Tara: ,,wy'nika to z ustawy, wigc iest podpis

przewodnicz4cego.'l

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,,Panie mecenasie prosze wskazaa w Statucie Gminy Rybno

zapis, kt6ry rn6wi,2e bez zgody proiektodawcy nie moZemy dokonaa zmiany.'

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,nie ma w Statucie tego w Statucie, tak iak wielu

innych spraw. Ta zasada w)'nika z og6lnych zasad prawa.'

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,;ezeli w Statucie tego nie rna, to czy jest w ustawie o

samorzqdzie gminnym, Ze projektodawca moze tylko decydowaC."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dlzystek: ,,nie ma taliego zapisu."

Radny - Pan Piotr Kantriiski: ,,to z aczy, 2e jeZeli cod jest niezapisane, to tego po prostu nie

ma. Mamy zapisane jak ma glosowanie przeprowadzone. Wobec tego Panie Przewodnicz4cy

prosze przeglosowaa poprawki a p6zniej cal4 uchwale."

Przewodniczecy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,Panie mecenasie, czy rnoge przeprcwadzia

takie glosowanie? '

Radca prawny - Pan Zbigniew Dizystek ,,ieZeli projektodawca nie wyrazi zgodny, to nie

moZemy glosowaa.rr

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,ptzed chwilQ powiedzial Pan, Ze nie ma takiego ptzepisu w

Stafucie ani ustawie o samorz4dzie gminnym. Proszg wskazai wykladnig prawnq.-

O godz. 14 min.30 Przewodnicz4g/ Rady zarz4d.zil ptzerwg do godz. 13 min.40. W czasie

przerwy obrady opu5cila Radna Pani Marzalna Borkowska. Stan Rady - 13 Radnych.

Po przerwie.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,,opieraj4c sie na opinii radcy prawnego, rue

mogg Przeglosowad poprawek.rl

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,,Panie W6jcie, dlaczego upiera sie pan przy tym projekcie.

MoZe to Pan wprowad,zlit zarz4dzeniem. zglosilem \,lTliosek o wprowadzenie poprawek i



prosze o pzeglosowanie. Czy mamy prawo do tego jako Radrri? Bo Pan mecenas nie Pokazal

nam uchwaly m6wiacej o tym, Ze to projektodawca mo2e. statut zas m6wi, Ze musimy

glosowai nad wnioskarri merytorycznymi, f ormalnymi."

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski ,zloLrylen projekt uchwaly. Obrady plowadzi

Przewodnicz4cy Rady."

Radny - Pan Piotr Rydel ,,zwr6cilb1mr sig z pismem do organu nadrzgdnego, czy my jako

Radni mozemy wpl]'waf na tresa uchwaly, kt6tq prz1lj\14e/r.y. Czy tylko proiektodawca ma

prawo decydowania, czy Radni te2 mogq decydowai?"

W6it - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,macie du2y wplyw na zycie Gminy. Plzykladem jest

glosowanie nad uchwal4 budietow4. Konsekwencje s4 niebl'wale. Nie moZemy aplikowaa o

Srodki ze@etrzne. Na dzisiaj v/asza uchwala zatrzyrnala rozw6j gospodarczy Gminy na

rok. Czy doszlo do Was, co zlego ucz].nilikie dla mieszkaic6w?"

Radny - Pan Piotr Kamiiski: /prosze nie wprowadzai ludzi w blqd. Nie na caly rol ale

tylko do 1 lutego."

Skarbnik - Pant Zdzklawa Kanicz: ,,nie wygleda to tak, Ze do poczatku lutego przidzie

Regionalna Izba Obrachunkowa. Bgdziemy mieli Iylko zabezpieczo e Srodki na wydatki

biei4ce. Rozmawialan z kolegiantem powie&ial, 2e dop6ki on nic nie dostanie, macie

prawo... Jezeli Pa6stwo nie zgadzaliScie sig, to mieli6cie prawo przesunqa obrady na kolejny

d,zierJ., 2eby jeszcze ftz przeanalizowad ten budzet."

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,to juz jest nieodwracalne. Panie Darku nie bgdzie

wsparcia dla Policji. Ma Pan tego 6wiadomo6d?r'

Radny - Pan Dariusz Karbowski: .podczas komisji sugerowaliSmy zmiany w budZecie.

Radni podjgli takE decyzjg, poniewaz Pan Wdjt byl nieugiety. Dlatego mamy taki obraz, iaki
mamy.

W6jt - Pan Tomasz Wegtzynowski: ,,przedstawilem wszystko, uzasadnialem. Brak troski o

Pariskich wyborc6w. Sugestie radnych byly uwzglgdriane. Za t4 decyzje bedziecie

odpowiadali politycznie. Mydle, 2e ma Pan tego Swiadomo6i.,'

Radny - Pan Pioh Rydel ,,Panie W6jcie albo jeste6my osobami, kt6re z cal4 6wiadomosci4

wiedzq jak glosowaa, albo jestesmy marionetkami. Tal jak Pan bedzie chcial. ,

Radny Rady Powiafu Dzialdowskiego - Pan Bogdan Koparlski: ,,Panie mecenasie porz4dek

obrad byl zatwierdzonyt a tetaz pojawia si9 wniosek Radnego Kamiriskiego. Czy nie

powinien ten wniosek byC na pocz4tku sesji wprowadzony?"

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek przytoczyl opinie RIO w Opolu na temat iniqat),,wy

uchwalodawczE .
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Przewodniczqcy rady - Pan Andrzej Komacki: ,,opierajqc sig na opinii Pana radcy, jeZeli nie

ma zgody projektodawcy, to nie bede glosowal wniosku Pana Pioha Kamiriskiego "

Wiecej pytaf nie wniesiono. Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytardu Przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaty, poddal go pod glosowarrie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn'.m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radny.h, gloeami:
- 4 - ,,2a",
- 6 - ,,przeciw"
- 2 -,,wstrzymui4cych sif "
nie podigla uchwaly w sprawie zmiany Lokalnego Programu wspielania Edukacii

Uzdolnionych Dzieci i Mlodziei,y Gminy Rybno.

4) zrnianv uchwalv w sprawie przvigcia regularninu okreSlajqcego szdzeg6lowe warunki

udzielania stynendium naukoweso W6ita Gminy Rvbno za wvniki w nauce, formv i
za-kres tei pomocv oraz tryb posteDowania

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly, po czym otworzyl dyskusje. Pyhn nie

wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamln4l dyskusjg. Po od,.zytani17 ptzez

WiceprzewodniczAcego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obe(nosci 13
Radnych, glosami:
-4 -,2a",
- 5 - ,Etzeciw"
- 3 -,,wstrzymujqcych sig"
nie podigla uchwaly w sprawie zmiany uchwaly w sprawie przyiecid regulaminu

okre6laiqcego szczeg6lowe warunki u&ielania stJrpendium naukowego W6ita Gminy

Rybno za r,tlmiki w nauce, formy i zakree tei pomocy oraz tryb postepowania.

S)Gminnego ProEamu Profilakhrki i Rozwiazrrwania Ptoblem6w Alkoholowych

Wia6nier1 u&ielila Przewodniczeca Gminnej Komisji ds.Rozwiqz].wania Problem6w

Alkoholowych Pad Ewa Dobracka-Zawada. Wyja6nila, i2 kwota w $ysoko6ci 21 ty6. zostala

pzeznaczona rul Punkt Konsultacyjny os6b uzaleznionych i czlonk6w rodzin.

Nastepnie Przewoditiczqcy Rady otworzyl dyskusje.

Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Rydel ,,ile planowanych jest takich punkt6w?',

Pani Ewa Dobmcka- Zawada: ,,planuje sie cztery Punlty Konsultacyine.',

Radny - Pan Piotl Rydel: ,,czy lnamy wplyw na lokalizaqe automat6w gier hazardowych.',

Pani Ewa Dobraca-Zawadai ,,przyprrszczan,2e nie mamy takiego wplJ,,wu.,,
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Wigcej pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamlnql dyskusjg. Po odczytaniu przez WicePrzewodniczqcego Rady

projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Rad.nych w obecno6ci 13

Radnyc[ glosami:
-\5 -,,ZA,
- 0 - ,ntzeciw"
-0 - ,,wstrzymuilcych sig"
podigla uchwalg Nr Xvyf2#fs w sprawie Gminnego Progamu Profilaktyki i
Rozwi4zywania Problem6w Alkoholowych,

6)D&viecia sprardozdania z realizacji prolramu usuwania wtrob6w zawierai4cych azbest

z terenu Gminv Rvbno

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly, po .zym ote\rorzyl dyskusjg. $tan nie

wniesiono. Przewodniczqcy Rady zamln4l dyskusjg. Po odczytan\7 przez

Wiceprzewodniczacego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radny.h w obecnosci 13
Radnych, glo8ami:
-73 - ,,2 ",
- o - ,,prze.iw"
-0 - ,,r'strzymujlcych sig"
podigla uchwale Nr XVI[25[5 w sprawie pryiecia sprawozdania z realizacji programu

ueuwania wyrob6w zawierailcych azbest z terenu Gminy Rybno.

n zatwier&enia plan6w pracv komisii etalych Radv Gminv Rvbno na 2015 rok

Przewodniczacy Rady odczltal projekt uchwaly, po czyrn otwotzyl dyskusje. Pytan nie

wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamkql dyskusjg. Po odczytaniu przez

Wicepizewodnicz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn''m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 13
Radnych, glosami:
-73 -,,2a",
- O - ,,ptzeciw"
- 0 -,'wshz''mujlcych eig"
podjela uchwalg Nr XVI[26/f5 w sprawie zatwierdzenia plan6w pracy komisji stalych

Rady Gminy Rybno na 2016 iolc

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly, po czym otworzyl dyskusjg.

Glos yr dyskuEi zabrali:
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Radny - Pan Piotr Rydel: ,,czy t\oima wniesc aby Kornisja Rewizlna zaiela sie oPlatami,

kt6re Cmina ponosi za artykuly prasowe z amieszczaie w gazetach i jakie to 8az ety?"

Radny -Pan Piotra Kamiriski: ,,tfiy'le, 2e w styczniu moZemy sprawdzid caly rok, jak to

$Tgl4da."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,,jeZeli Pan Pioh Rydel chce wiedzied o takich sPrawach,

to niech sie zglosi do Urzgdu Gminy o takq informacje. Komisja Rewizlna nie jest od takich

spraw."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,chcg aby mieszkarlcy wiedzieli. Je2eli Parr KasProwicz odsyla

mnie do Gminy, to w imieniu mieszkaric6w b9d9 prosil o tak4 informacjg."

Wiecej pytan nie wniesiono. Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnjrm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13

Radnych, glosami:
- 73 - ,,2a",
- O - ,,ptze.iw"
-0 - ,,wshzy.mujlcych sig"
podigta uchwalg Nr XVIl727ft5 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisli Rewiryinei

Rady Gminy Rybno na 2015 rok.

Ad. g,Wolne wniGki i zap'.tarda,

Glos zabrali:

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,odnoszEc sig do kwestii nie uchwalenia budietu, jestem

zayriedziona postawq Radnych . Przez waszA decyzje Parrie Rady Kaminski, Panie Fafinski,

Pani Wysocka, Pade Karbowski, Panie Gurgielewicz Panie Wantowski, Parrie Granica,

Panie Rydel zaprzepaszrzone zostaly inwestycje, na kt6re wszyscy liczyli. Jeste6my

pozbawieni plawa o wystepowanie o Srodki na drogi, itd."

Radny - Pan Piotr Kamirlski odni6sl sie do uchwaly w spnwie etyki radnego. Odczytal

rozstrzygniecie nadzoicze Wojewody w spiawie stwierdzenia niewainosci uchwaly.

,,M6wilem, Ze nie moina podejmowaC takiej uchwaly, bo zostanie uchylona."

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Bogdan Kopanski: ,,Panie W6icie jutro rnam

spotkanie z firmq, kt6ra projektuje wodociqgowanie. Czy to bedzie dalej rcalizowane?"

W6jt - Pan Tomasz Weg zynowski: ,,jutro to jeszcze przeataliz$g. Na pewno nie bgdziemy

aplikowaa o te Srodki w wyniku dzialania tych radnych."

Mieszkaniec wsi Rybno - Parr Marian Ligmarr ,,zadziwiaj4ce jest to, ze urzgdnik Utzgdu

Gminy poucza radnych a potem daje im repryrnendg.

Panie Przewodniczecy mySle, Ze powinien Pan zadbad o dobry wizerurrek Rady.
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Chcialern zwr6ci6 si9 do Pana Piotra Rydla za przypomnienie, ie naibad,ziei warto6ciowe

inwestycje, kt6re zostaly wykonane byly Przygotowane przez poprzednQ ekipg

Przedstawienie 2016 roku w czamych kolorach nie musi byi ai tak czame. W)'nik

glosowania zmienil tylko shony w tej radzie, kt6re bgd4 decydowaly o realizaqi tego

bud2etu, Gmina sie nie zawali. Inwestycjg bgda lealizowane.

Czy Pan Przewodnicz4cy zapoznal sie osobikie z protokolem z ptzeprowadzonego

audytu?"

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,,nie zapoznalem sie z tre6ci4 audytu.

Informacja o audycie byla przedstawiana na sesji."

Mieszkaniec wsi Rybno - Pan Madan ligman: ,,na ten audyt zostaly wydane Srodki

pubficzne. Audyt mial wykazai blgdy poprzedniej ekipy. Na razie niewielki fragmenty

zostaly ujawnione. Czy ukrywanie protokolu przed mieszkarlcarrri, nie ma za zadanie ukryC

win kogo6 innego, kt6rych nie mozna ujawnia. Pan Przewodniczqcy powinien dqzyt d tego,

aby protok6l z dudytu zostal ujawniony

Padlo stwierdzenie, 2e w historii Wojew6dztwa WarmifskcMazurskiego nie bylo sytuacji,

ie nie podieto budzetu. Mo2e nie bylo tak kiepskiego budietu?"

Przewodniczacy Rady - Parr Andrzej Kornacki: ,,za budzet nie odpowiada PzewodniczEcy

tylko W6jt."

W6jt - Pan Tomasz Wegizynowski: ,, byla sesja audytowa, wtedy trzeba bylo zabrat glos.

Audyt mial za zadanie wskazanie poprawienia moZliwosci ffuuruowych gminy. Zalecenia

zost^ly przekaza e Iadnym. Dzigki temu uszczelnilismy system podatkowy, oganiczyliSmy

wydatki na pomoc prawnE. Nigdy nie przeszkadzalem Panu w Paiskiei dzialalnoSci.

Sytuacja Gminy nie byla za wesola. Zdol.no6i kredytowa jakQ mieli6my w styczni[ to nawet

300 tys. kredytu nie moglismy wzi4C.

Inwestycje - umowy/ uchwaly to juz podejmowala nowa Rada. Wy tei pewne rzeczy

przejgli6cie. To jest naturalna kolel veczy. Dzisiejsza sesja pokazala, 2e polityczne

konsekwencje bgdE drastyczne. Pan tych politycznych konsekwenqi nie poniesie. Ale Radni,

kt6rzy dzisiaj glosowali przeciwko my6le, ie powoli do nich dojdzie jakie s4 konsekwencje

tego zamieszania. "

Mieszkaniec wsi Rybno - Pan Marian Ligrnan: ,jeZeli chodzi o moZliwosi zaciAgania

kredytu, to nie wiem jaka jest prawda, skoro 4 mln kredytu stanowilo 19% wartosci budietu

rocznego, a wiec tu bariery nie bylo.

To nie ja obawiam sie ujawnienia protokolu z audytu. Panie PrzewodriczEcy dziwi mnie , Ze

nie zainteresowal sie Pan na co wydatkowano nasze pieniqdze. Pan Wegrzynowski m6wi, ie
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nie bylem na sesji kt6ra dotyczyla audytu. W tej kadencji jestem na drugiej sesji. Nie wiem,

czym to sie dla Irmie skorlczy, bo doPiero raz bylem w marcu i Pan Wegrzynowski wytoczyl

mi proces za to, ze stanQlem w oblonie PoPrzedniego w6jta."

Radny - Pan Piotr Rydel ,,Panie W6jcie do jakiego banku wystqpowal Pan o taki kredyt w

kwocie 300 ty6. Rozmawialem z innymi ludzmi, ie to co opowiada Pan o tych 300 tys. to nie

jest prawda. Pani Sekretarz jak zadajemy Pytania to wypadaloby na nie odPowiedziec.

Pytalismy, kt6ra fundacja i ile otrzymala.'

Skarbnik - Pari Zdzblawa Kanicz odrriosla sig do sprawy zdolno6ci kredytowei gminy.

,,Proszg o przemy6lenie, czy waszym celem bylo nie przyjecie tE uchwaly i pozostawienie jej

na dalsz4 analizg. Czy chcieliscie zrobid to, co zrobili6cie? Bylam na komisii i nikt nie

powiedzial do rru-rie, 2e chodzi o to aby sbona dochodowa byla wyisza,"

O godz. 15 min. 45 Prewodnicz4cy Rady zatz4dzllprzetwg do godz. 15 min.50.

Po przerwie glos zabrali:

Soltys wsi Rybno-Pan Henryk Wi6niewski: ,,chodzi o statuty solectw i gminy, na jakim

etapie jest ta sprawa? Pan W6jt powiedzial, 2e na ulicy Le6nej nie bedzie inwestycji. To nie

prawda, bo przecie2 ulica Le6na mogla bya zrobiona, tylko inwestycja zostala wycofana."

W6it - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,rozmawialem z mieszkaicami ulicy Le6nej. Prosilem

aby poczekali rok, bo nadlesnictwo i starostwo przekaz4 pieni4dze na te droge i bedziemy

aplikowaf o Srodki. Starostwo zlozylo wniosek i ten wniosek nie przeszedl. W tej chwili nie

moZemy tego zrobii, bo Urzqd Gminy nie rnoie jui zawierad um6w ze Starostwem."

Soltys wsi Rybno-Pan Henryk Wi6niewski:,,nie mozna tal do korlca oskariae tej Rad, Ze nie

bedzie tE drogi. Pan dobze wie, mam dokumenty, Pan tez je ma i jakie byly ustalenia co do

w sprawie ulicy Lesnej. Razem z rad4 solecka zbieralismy podpisy, chcieli6my tej drogi. Pan

przekonal czterech czy pigciu mieszkarlc6w zeby odeszli od tego. Dzisiaj Pan m6wi, ie byly

uzgodnienia, 2e gmina dostala pieniAdze. Dlaczego o tym nie wiedzialem?"

W6jt - Pan Tomasz Wqgrz;'nowski: ,,w6wczas Rada podjgla uchwalg, Zeby i6a z tyr

dofinansowaniem, ieby nie robiC za wlasne pieniqdze. To niestety nie wyszlo. Teraz to juz

nie wazne."

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dadusz Tara dokonal podsumowania sesii.

Radny - Pdn Tan Fafihski: ,,czy to iest oslat(zna decy4al'

W6jt - Pan Tomasz Wegrz'.nowski: ,,Panie Radny tu byla gra sl6w. Czy odloienie budzetu

czy jti zal1rietdzer,ie. Closowali6.ie nad zatwierdzeniem. Jestem zobowiqzany wykonai te

uchwale i przeslai do RIO. Sprawa jest ju2 zarf<nieta. Zostaje tylko oswiata i pomoc
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spoleczrla. Ktos wprowadzil was w bl4d. Nie ma moiliwosci odwolania Plzez Pa a

glosowarue w Szczuplinach nic nie bgdzie robione-"

Radny - Pan Jan Fafiriski: ,,nie bylo w bual2ecie zagosPodarowania terenu wok6l jeziora

Runian.'

W6jt - Pan Tornasz Wggrzynowski: ,dumaczylem, 2e nie mogg wprowadzi6, bo nie bylo

zapis6w notarialnych. Plaia- nie wiem jak nazwa.

Czy zdlecie sobie sprawe co zrobili6cie? Jednym posunigciem zepsuli6cie Gming Nie

bedziemy podpi,s''waa um6w na drogi wewnetrzne w Tuczkach, Szczuplinach, na

wodoci4gowanie, kanalizacje. Czy zdajecie sobie sprawe co zrobiliJcie Parrie Wantowski,

Panie Gurgielewicz? Pozbawiliscie ludzi mo2liwo6ci zalozenia kanalizaqi."

Radny - Pan Bogdan wantowski: ,,byl dyskusje na komi4ach, nikt nas nie shrchal. Mo2e

tzeba bylo analizowac."

W6jt - Pan Tomasz Wggrzl'nowski: ,,2 w)'nik6w glosowania w)'nikalo, ze budiet

przimiecie. Odbieram to jako zastawienie na mnie sidel. Ale wy zastawfiScie sidla na

mieszkaftc6w. Pan Panie Piotze Rydel jak Pan &]'dumaczy w Rumianie, Ze nie bedzie drogi

do cmentarza. Mialem to wsp6lfinansowad z W6jtem z Lubawy. Czy ma Pan Swiadomosa, co

Pan ziobil?"

Radny - Pan Piotr Rydel ,,tak mam..."

Rdany - Pan Piot! Kamiriski: ,,podjelismy uchwalg i nad cz''m ta rozmowa? Widzieliscie, co

sie dzieje z naszymi finansami, podjelismy taki kok a nie irmy. Dawalismy sygnaly, ze ten

budzet nam sie nie podoba."

Radny - Pan Piot Rydel ,,Panie W6jcie zapomnial Pan podziekowad za droge do cmentarza

w Rurranie, kt6rq wykonalijmy z wlasnych 6rodk6w i te droge te2 ztobimy."

W6jt - Pan Tomasz Weslzlmowski : ,,m6wia o druz,,nie, m6wie o calej Radzie. Pan wtedy

powiedzial, ie nie jest w tej druilde. Osoby w Radzie jak np. Pan Piotr Kamifski-jezeli Pan

Radny Kami66ki na komisjach, sesjach potrafi m6wii o swoich pr]'watnych sprawaclL typu -

jego dom wykre6lii z ewidencji zabytk6w, to po co go ludzie wybrali? Radny i W6jt maja

sluzya mieszkafcom."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,my6le, Ze ta sesja duio nas nauczyla, ale Pan Panie W6jcie

tylko podgrzewa atmosfere. Nawet bylbym sklonny dyskutowad. Nie mam Pan racji, bo Pan

Piotr Kamifiski tylko raz wspomnial o swoim problemie- Nie o to chodzi, Zeby rozbii sobie

na zlo6a, nie po to zostalismy wybrani. Kazdy z nas wypowiadaj4c sie m6wi o dobru Cminy.

Tylko ka2dy z nas to dobro inaczej interyretuie. Prosilem Pana W6ita, aby wprowadzil

zmiane odnofnie stypendium. Czy to sie nazlrwa stypendium wolta czy rady to nie ma
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znaczenia. To stypendium to fajna sprawa Na tyle wniosk6w ile skladati6my, nie zostaly

wprowadzone do bud2etu. Moie wybierzmy sie do RIO, zapltamy jakie s4 konsekwenqe

nieprzyjgcia budZetu na przyszly rok. Mogg zloZyi wniosek o przesuniecie do komisji.'

Skarbnik - Pani ZdzislawaKaniczt ,,)ezehbyl taki Pomysl, to hzeba bylo wczesniejiechaa do

regionakrq. "

Radna - Pani Agnieszka Wysocka: ,,szli3my do wybor6w z 14 
^adziej4, 

ze bedq zmia y ' 2e

bedzie demokracja, 2e bedzie nas kto6 sluchal. Jeieli kto6 ma tylko odrebne zdanie, to zaraz

jest odsuwany na bok. Kazdy ma swoje zdarie, pozwolny ,eby ta demokmcja byla. Nie ma

miedzy nami kontaktu, zadng rozmowy. Jest za to spychanie sie, opozycja, druzyna. Jestem

rozczarowa\a t4 Rada. Jestem calym sercem za te Gminq . Nigdy nie walczylam o wlasne

sprawy ale o dobro ludzi. Nie dam sie zasttaszyc. Musimy tobic wszystko dla wsp6hego

dobra. Moim 2yczeniem jest aby Rada dzialala dla dobra ludzi."

O godzinie 17 min.00 Przewodnicz4cy zarz4dzii. przerwg do god,z. 17 /r'jtrr 30. Podczas

pzerwy obrady opufcili: Radni Waldemar Reszka oraz Pan Madan Granica. Stan Rady - 11

Radnych.

Po przerwie

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,, wsluchujqc sig w wlpowiedzi radnych

czuje sie w obowiezku powr6ci6 do tematu uchwalenia budzetu Gminy na 2016 rok. "

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,doszli6my do pewnej zgody co do tego budietu. Mamy

zapewnienia Pana W6jta, Przewodnicz4cego, 2e bedziemy rozmawiaa na ten temat. Nigdy

nie bylo nasz4 intenqq doprowadzii do nieuchwalenia b]udaettt, czy tei blokowad

cokolwiek, tylko to aby nasz glos byl slyszany. Proszg o ponorvne glosowanie.

Radny - Pan Pioh Rydel: ,,przychylam sig do wniosku Pana Ptzewodniczqcego i Pana Piotla

Gurgielewicza, prosze o przygotowanie uchwaly i ponowne poddanie pod glosowanie."

Przewodniczecy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,prosze Pana mecenasa o forrnahe

sformulowanie tresci uchwaly."

Radca prawny - pan Zbigniew Dizystek ,,projekt uchwaly pozostaje ten sam. Natomiast

podejmujemy procedure powt6rzenia glosowania - Przewodniczqcy otwiera dyskusje na

projektem uchwaly bud2etowej i przeprowadza glosowanie."

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Korancki ,,otwieram dyskusjg nad projektem uchwaly

bud2etowej."

Glos zabrali:
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Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pa.n Dariusz Ta!a: ,,ullony dla Paiistwa, ze zrobiliScie krok w

tyl i my tez robimy krok w tyl. Proszg o przyjecie tej uchwaly."

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,,mam nadzieje, Le p6tdzie y w tym sam)'m kierunku, Ze

bgdziemy sig nawzajem szanowad i sluchaa "

Na tym dyskusjg zakoliczono.

Przewodniczqcy Rady zamknAl dyskusje. Po odc4'taniu przez Wiceprzewodniczqcego Rady

projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnlm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 11

Radnych, glosami:
- 77 - ,,2a",
- o - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymuiqcych ei?"
podjgla uchwalg Nr XVI/128n5 w eprawie uchwalenia bucl2etu Gminy Rybno na 2015 rok

Uchwala stanov/i zalaczrrik do protokolu.

Ad.lo.Zamkniecie obrad.

O godz.17:50 Przewodniczqcy Rady Pan AndEej Komncki - wotec wyczerpania pozqdku

obrad - zamknql obmdy XVI sesji zsyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tlan protok6l zakoriczono.

Prctololowale:

INSPEKT9Rqu/\
7s. t--- s"boc$alt4
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